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قول آمریکا پوچ بود /جان کری: به همه تعهدات عمل کردهایم!

در حالیکه دولتمردان در روزهای اخیر در اظهارات جداگانه عنوان کردند که آمریکا قول داده است به تعهدات خود در

برجام عمل کند، وزیر خارجه آمریکا در جدیدترین اظهارنظر با بیتفاوتی نسبت به عهدشکنیهای واشنگتن در پسابرجام

تاکید کرد که آمریکا به تعهدات خود طبق توافق هستهای عمل کرده است.

در حالیکه دولتمردان در روزهای اخیر در اظهارات جداگانه عنوان کردند که آمریکا قول داده است به تعهدات خود در برجام عمل
کند، وزیر خارجه آمریکا در جدیدترین اظهارنظر با بیتفاوتی نسبت به عهدشکنیهای واشنگتن در پسابرجام تاکید کرد که آمریکا

به تعهدات خود طبق توافق هستهای عمل کرده است.

نشریه پولیتیکو در گزارشی نوشت: جان کری وزیر امور خارجه آمریکا روز پنجشنبه در نشستی با عنوان مجمع ایدههای واشنگتن
به میزبانی نشریه آتلانتیک با اشاره به توافق هستهای ایران و گروه 1+5، بار دیگر از این دستاورد دولت باراک اوباما رئیس

جمهور آمریکا دفاع کرد و گفت که توافق در حال اجرا است و ایران به الزامات خود عمل کرده است.
وی تاکید کرد: توافق هستهای ثابت کرده است که قابل راستیآزمایی، معتبر و شفاف است.

به گزارش ایسنا، کری در ادامه بدون اشاره به کارشکنیهای واشنگتن در روند اجرای توافق هستهای بهویژه درخصوص دسترسی
ایران به نظام بانکداری بینالمللی گفت: ایران بهطور مرتب شکایت میکند که آمریکا به تعهدات خود طبق توافق هستهای عمل

نمیکند اما واشنگتن به تعهدات خود پایبند است.
دولت از چه کسی

قول گرفته؟!
مقامات دولت یازدهم در روزهای اخیر در اظهارات جداگانه تاکید کردند که آمریکا درباره انجام تعهدات خود قول داده است!
برای نمونه روحانی، رئیس جمهور کشورمان پس از بازگشت از سفر به نیویورک گفت:«آمریکا قول داده است به تعهدات خود
عمل کند!». همچنین محمد جواد ظریف، وزیر خارجه کشورمان در مصاحبه با خبرگزاری کیودوی ژاپن گفت: «آمریکا قول داده

است آن دسته از بانکهای اروپایی که انجام عملیاتهای بانکی با بانکهای ایران را تسهیل کردهاند، را تنبیه نکند».
این اظهارات در حالی است که اکنون بیش از یکسال از امضای برجام و بیش از 8 ماه از آغاز اجرای تعهدات 1+5 ذیل برجام
میگذرد. اجرای سفت و سخت قانون محدودیت ویزا، غارت دو میلیارد دلاری اموال ایران، تصویب تحریمهای جدید و استمرار

تحریم سوئیفت تنها بخشی از عهدشکنی واشنگتن در پسابرجام است.
با اینحال متاسفانه مقامات دولت نه تنها از پاسخ قاطع به عهدشکنی آمریکا پرهیز میکنند بلکه شانه خالی کردن واشنگتن از
اجرای تعهدات را نیز توجیه میکنند. این نوع واکنش از سوی دولتمردان موجب تشدید نقض برجام از سوی آمریکا شده است.

حال پرسشی اساسی از مدیران ارشد دولت یازدهم و علیالخصوص وزارت امور خارجه وجود دارد و آن این است که آمریکایی
که به تعهدات مکتوب و وعدههای امضا شده خود عمل نکرده است براساس کدامین معیار و مبنا و الزامی به قول شفاهی خود

پایبند خواهد بود؟!
دولت یازدهم در مقابل نقض صریح برجام توسط آمریکا در یکسال اخیر یا سکوت کرده، یا توجیه و یا در نهایت گلایه کرده

است! واکنشهایی که همگی طرف مقابل را بر عهدشکنی مصممتر کرده است.
کاخ سفید: بعد از

توافق هستهای هم
ایران را تحریم کردیم

اما وقاحت مقامات آمریکایی به دروغ بزرگ «به همه تعهداتمان عمل کردیم» ختم نمیشود. آنها صراحتا اعلام میکنند که در
پسابرجام تحریمهای جدیدی علیه ایران تصویب کرده ایم.

«آنتونی بلینکن» معاون وزیر خارجه آمریکا در جلسه استماع کمیته امور خارجی مجلس سنا درباره اقداماتی که آمریکا از بعد از
حصول توافق هستهای علیه ایران انجام دادند، تصریح کرد که تحریمهایی را علیه برخی مقامات ایران و نیروهای نظامی آن
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تصویب کرده، حمایتهایشان را جهت تقویت توان نظامی کشورهای عربی افزایش داده و همچنین بسته حمایت نظامی
بزرگتری را برای اسرائیل در نظر گرفته و امضا کردند تا مطمئن شوند متحدانشان در اثر توافق هستهای آسیب نخواهند دید.

اعتماد به آمریکا
حرکت به سوی سراب

علی شمخانی دبیر شورای عالی امنیت ملی در همایش بزرگداشت شهدای وزارت نیرو گفت: تصمیم گرفته شده بود که در
نشست سازمان ملل بر بدعهدیهای آمریکا مروری شود و در این خصوص فهرستی تهیه شده بود که مطرح شده است.

اگر قرار باشد برای کارهای کوچکی مانند خرید شمخانی اعتماد به آمریکا را حرکت کردن به سوی سراب خواند و گفت: 
هواپیمای مسافربری نیز شاهد کارشکنی آمریکا باشیم، تصمیمات جدیتری برای احقاق حقوق خود خواهیم گرفت.

صالحی: آمریکا در پشت پرده
بانکها را میترساند

علی اکبر صالحی رئیس سازمان انرژی اتمی در برنامه دست خط شبکه پنجم سیما گفت: آمریکا در ظاهر میگوید که طبق برجام
عمل کرده است اما پشت پرده بانکها را میترساند که اگر کوچکترین خلافی صورت گیرد فلان و چنان میشود. بانکها هم

میگویند این خلافها را میفهمد و قاضی است؟ میگوید من قاضی هستم.
صالحی افزود: قانون ویزا یکی از بدعهدیهای آمریکا بود. در مصاحبهها و همچنین من به آقای مونیز هم گفتم. یکی از
قشرهایی که حامی این برجام بود دانشگاهیان بودند. با این ویزا و قیدی که در ویزا گذاشتید این قشر میگوید چه استفادهای
از برجام کردیم. در گذشته دانشمندان اروپایی راحت به ایران میآمدند. بین دانشگاهها همکاری وجود داشت. الان خیلی از

اینها نمیآیند چون میترسند موقع بازگشت در آمریکا دچار مشکل شوند. اینها جزو بدعهدیهایی است که انجام دادند.
وی در ادامه گفت: ما سند محرمانه امضا نکردیم. وقتی کشوری پروتکل الحاقی را امضا میکند برنامه بلندمدتش را به آژانس
بدهد. ما برنامه بلند مدت خود را به آژانس برای 15 سال آینده اعلام کردیم. هر کشوری که برنامه بلند مدت خود را به آژانس
میدهد اعلام میکند که این برنامه من اعلام عمومی نشود. ما هم مطابق همین رویه به آژانس اعلام کردیم این برنامه را به
کسی اعلام نکند. خیلی چیزهای دیگر هست که ما از آژانس میخواهیم اعلام نکند. مثلاً اینکه چه میزان اورانیوم تولید میکنیم.

دلیلی ندارد این عمومی شود.
نامه ظریف به موگرینی
با موضوع اجرای برجام

سخنگوی اتحادیه اروپا گفت: فدریکا موگرینی، مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا قبل از نشست وزرا در نیویورک (درباره
برجام) نامهای را از محمد جواد ظریف، وزیر امور خارجه ایران دریافت کرد.

وی با اشاره به محتوای نامه گفت: موضوعات ذکرشده در نامه مربوط به اجرای برجام، و بخشی از گفت وگوهای معمول ما
هستند و (این موضوعات) در کمیسیون مشترک و نشست وزرا مورد بررسی قرار گرفتند.

به گزارش تسنیم، به نظر میرسد که در نامه آقای ظریف به اتحادیه اروپا درباره اجرای برجام، به موضوعاتی مانند بدعهدیهای
آمریکا نیز اشاره شده باشد.

«ولیالله سیف» رئیس کل بانک مرکزی ایران نیز که اخیراً به وین سفر کرده بود، گفته است: واقعیت این است که این ادعای
ناتمام مانده است و رفتار طرف طرف آمریکایی درست نیست و تعهداتی که دولت آمریکا در برجام بهعهده گرفته هنوز 

آمریکایی، رفتار شفافی نیست.
وی افزود: آمریکا از یک طرف این ادعا را مطرح میکند که بانکها میتوانند با ایران کار کنند اما بلافاصله تهدیداتی را اعلام و

نگرانیهای جدیدی را ایجاد میکند و بانکها را میترساند.
بهرام قاسمی سخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان در واکنش به اخبار منتشر شده در مورد نامه محمدجواد ظریف به فدریکا

موگرینی، مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا با تأیید چنین موضوعی، اظهار کرد: ارسال چنین نامههایی امر جدیدی نیست.
قاسمی افزود: پیش از این نیز چنین نامههایی بین طرفین مبادله شده است.
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